
 

OTEVŘENÝ DOPIS                Skryje dne 24. 2. 2025 

 

Vážený pane předsedo Rakušane, 

 

Obracíme se na Vás z právě probíhajícího 4. Sněmu Svazku obcí Křivoklátska. Náš Svazek sdružuje 
29 křivoklátských obcí, které jsou všechny dotčeny zvažovaným vyhlášením Národního parku 
Křivoklátsko. Některé přímo, neboť v parku mají svůj extravilán, některé nepřímo, neboť se 
nacházejí v sousedství zvažovaného parku. 

Všechny nás ale spojuje jedno, a to je odpor proti tomuto záměru. Nejedná se ovšem pouze o náš 
osobní názor. Zastupujeme a reprezentujeme své občany. Chceme, abyste věděl, že vstup do 
Svazku musela v každé obci schválit zastupitelstva. Ta se rozhodovala na základě provedených 
průzkumů a anket, které všude dopadly v neprospěch záměru. Náš region opravdu většinově 
vyhlášení Národního parku Křivoklátsko odmítá! 

Nestojí ale proti ochraně přírody! Jsme rádi, že žijeme v chráněné krajinné oblasti. Přírody a 
prostředí, které nás obklopuje si vážíme. Stejně tak se jako Svazek nestavíme proti novele zákona 
o ochraně přírody a krajiny. Chápeme, že druhovou rozmanitost či opylovače je třeba chránit. 
Stavíme se pouze proti vyhlášení národního parku v našem regionu, a to ze tří základních důvodů. 

Zaprvé jsme přesvědčeni, že oblast Křivoklátska nesplňuje parametry, které pro vznik parku 
předpokládá zákon. Obáváme se, že zde proto bude uplatňována nehodná forma péče a 
managmentu, která ve výsledku povede k radikální proměně našeho kraje a obáváme se, že to 
bude proměna k horšímu. Vadí nám rovněž, že není přihlíženo k množství odborných studií a 
posudků, které národní park nedoporučují. Vadí nám, že nebyla projevena nejmenší snaha hledat 
alternativní varianty podpory či navýšení ochrany přírody zde na Křivoklátsku. 

Zadruhé nám vadí způsob, kterým ministerstvo životního prostředí v čele s ministrem Petrem 
Hladíkem k nám a k našemu regionu přistupuje. Čelíme arogantnímu a manipulativnímu jednání. 
Záměr na vyhlášení Národního parku Křivoklátsko, který jsme jako obce měli připomínkovat 
neobsahoval kromě katastrálního vymezení žádné informace. Nebyla uvedena zonace parku, plán 
péče definující hospodaření ani to, jak a kde budou ty, které skupiny obyvatel omezeny ve 
svobodném pohybu v území. Schůzky s námi jako starosty byly téměř vždy dezinterpretovány. Bez 
našeho vědomí a souhlasu byly na sociálních sítích pana ministra a ministerstva uveřejňovány 
naše fotografie, doplněné manipulativními texty naznačujícími naše souhlasné stanovisko, byť 
jsme se ve skutečnosti vyjadřovali zcela opačně. 

V neposlední řadě pak musíme znovu zmínit většinový nesouhlas občanů, které zastupujeme. 

Vážený pane předsedo, obracíme se na Vás s žádostí o pomoc a podporu. Sám jste byl starosta a 
vedete stranu, která ze starostů a starostek vzešla. Znovu opakujeme, že nejsme proti ochraně 
přírody. Domníváme se ale, že není správné vnucovat našim občanům a našemu regionu z pozice 
moci záměr, který je zde plošně a většinově odmítán, záměr, který je odborně sporný a nečestně 



komunikovaný. Pevně věříme, že se v této otázce Starostové a nezávislí nepostaví proti 
křivoklátským starostům a občanům! 

Víme, že často vyjíždíte do regionů, dovolujeme si Vás srdečně pozvat na návštěvu Křivoklátska se 
zástupci místních samospráv. 

Tento dopis je zaslán na základě usnesení č. 8/2025 sněmu Svazku obcí Křivoklátska, který se 
konal dne 24. 2. 2025 ve Skryjích. Znění dopisu odsouhlasilo všech 27 přítomných obcí svazku. 

 

 

Děkujeme a jsme s pozdravem 

 

 

Iveta Kohoutová 

Starostka obce Karlova Ves 

Předsedkyně Svazku obcí Křivoklátska 

 

 

 

JUDr. Lenka Šnoblová 

Starostka obce Skryje 

Místopředsedkyně Svazku obcí Křivoklátska 

 

 

 

Rozdělovník: 

Vít Rakušan, předseda STAN, Malostranské nám. 266/5, 118 00 Praha 1 - Malá Strana 
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